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Kandidát na členství v akademickém senátu fakulty, by měl být realista a vědět, co je kompetenci tohoto orgánu. 

Fakultní senát není zdaleka všemocný - nemůže například zásadněji ovlivnit finanční příspěvky státu na vysoké školy, 

státní podporu vědy a vzdělání, ani personální kapacitu fakulty, která nutně existuje v daném regionu. Senát fakulty 

ale může a má přispívat ke zkvalitnění akademického života a vzdělávacího procesu, které jsou podstatou existence 

univerzity. Já osobně chci přispět k jeho rozhodování v následujících směrech 

 Podpora vytvoření etického kodexu pro studenty i akademiky.

 Transparentní dělba finančních prostředků na katedry i jedince.

 Vyvážená podpora výuky a odborné činnosti na mezinárodní úrovni.

 Podpora aktualizovaných studijních oborů.

 Zefektivnění IS STAG a aktualizace funkčních pravidel studia.

Pokud jde o roli univerzity a význam vzdělání, věřím, že existují pro jedince i společnost zásadně důležité vědomosti, 

znalosti a schopnosti, se kterými se člověk nerodí, ale které si může osvojit. Osvojování je asi možné různými způsoby, 

ale věřím, že jsou místa, která jsou na to vhodnější než jiná. Historicky se na předávání vědomostí, znalostí a schopností 

specializují školy, a to včetně univerzit. V nich působí lidé, kteří určité vědomosti mají, na jejich rozvoji pracují a jsou 

schopni obé předávat těm, kteří o to mají zájem, a to způsobem, který bude respektovat obecné mravní a etické zásady 

stejně jako osobnostní integritu jedné i druhé strany. I když jsem hrdým vlastníkem profesního výučního listu 

(červeného. V oboru prodavačka motorových vozidel.) a krátkodobě jsem se zapojila i do jiných manuálních a 

administrativních pracovních činností, ve vzdělávacím procesu jsem strávila naprostou většinu svého života. Nikdy to 

nebyla nutnost, byla to volba. Na univerzitě pracuji, protože je to smysluplné a protože mě to baví. Je je to různorodá 

práce s ohledem na činnosti i čas, nutí k permanentní aktualizaci světonázoru a zajišťuje kontakt s mladou generací.  

Členkou akademického senátu FF UP jsem už víc než patnáct let. V době, kdy jsem se poprvé rozhodla kandidovat, 

prováděla fakulta řadu organizačních změn: rušily se papírové indexy, pětileté studium se dělilo na bakalářské a 

magisterské, re-akreditovala se většina studijních programů. Středoškolský, chronologický průběh studia se měnil na 

systém kreditový, modulární a administrovaný elektronicky. Toto vše jsem znala ze svého studia v zahraničí, změny 

jsem vnímala jako vysoce žádoucí a chtěla jsem k nim přispět – jako garant několika akreditací, jako vedoucí katedry 

(anglistiky), jako senátor, krátkodobě jako proděkanka (pro studijní záležitosti) a dnes také jako člen etické komise UP. 

Dnes mě ke kandidatuře vede stejný zájem. Celkové množství finančních zdrojů fakultní senát zásadně neovlivní, ale 

metodika dělení toho, co fakulta získala, v jeho pravomoci je. Nové studijní programy se realizují v kreditním systému, 

ale hodnota kreditu stále ještě nemá srovnatelnou úroveň ve všech programech, a řada akademiků dosud věří, že 

kredity A, B a C označují kvalitu seminářů (asi jako velikost vajíček). IS STAG se už zažil a oproti minulosti se i značně 

vylepšil, ale ani dnes není ideální a realizace jakékoliv změny je absurdně dlouhodobý a vyčerpávající proces. Navíc, 

bez ohledu na IS STAG, ještě dnes musí studijní agendu na FF UP paralelně sledovat a kontrolovat také příslušné 

studijní referentky. Mým oblíbeným evergreenem pro připomínkování v rámci senátu je pak harmonogram 

akademického roku, který je stabilně stavěn tak, že odstup od doby uzavření studijních požadavků do státních 

zkoušek, případně obhajoby, je kompromis zohledňující dodací lhůty čistírny talárů úplně stejně jako požadavky a 

logiku studijních programů a potřeb studentů a akademiků.  

Změny ve výše uvedených oblastech akademický senát ovlivnit může ať už formou přijímaných legislativních norem, 

aktuálních usnesení anebo průběžnou kontrolou činnosti exekutivy. Senát přitom rozhoduje většinovým hlasováním, 

což zpravidla brání revolučním převratům, zpomaluje jeho rozhodování, vede ke kompromisním výsledkům a role 

jedince v takovém orgánu má tedy své omezení, a to má své výhody i nevýhody. Za sebe mohu slíbit, že budu aktivní 

při diskuzí a rozumná při hlasování. Vzhledem ke svému věku, nebudu už asi nastolovat soukromé problémy dnešních 

studentů – ty nejlépe znají studentští zástupci v AS FF, které já je už ze zásady podporuji. Zájmy studentů související 

s rozumnou efektivitou jejich studia mne ale zajímají velice, protože motivace studentů je pro jejich úspěch zásadní. 

Rozvíjet vzdělání jako rozvoj osobních kognitivních schopností, jako potřebu osvojování si neznámého, schopnost 

třídění dat, zvažování alternativ - v tom je podle mě role univerzity nezastupitelná. Fakultní akademický senát může 

naplňování této role ovlivnit v dobrém i ve zlém, a já v něm chci svou činností přispět k tomu žádoucímu. 


